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Informativní zpráva  
o vyřízení dotazů, připomínek a podnětů členů ZMB ze zasedání Zastupitelstva města Brna 

č. Z8/39 konaného dne 21. června 2022 

_________________________________________________________________________________ 

Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky: 
My jsme na minulém zastupitelstvu, na předminulém zastupitelstvu, po bouřlivé diskusi udělali usnesení, 
že máme udělat kulaté stoly ve věci diskuse s řádem milosrdných bratří o převodu nemocnice. My jsme 
tak učinili, proběhlo 5 kulatých stolů. Já bych Vás velmi rád požádal, jestli byste za jednotlivé politické 
kluby mohli k těmto kulatým stolům, kdy jsme Vám poslali všechny vlastně zápisy, teď nevím, jestli ten 
poslední už jsme poslali, nebo pošleme, paní vedoucí kývá, že jsme poslali. SPD poslalo písemným 
způsobem svoje stanovisko za klub, zdá se mi to rozumné, aby se takovýmto způsobem vyjádřily 
všechny kluby v zastupitelstvu. Tak jsem Vás chtěl o to požádat.  

 

David Aleš: 
Já bych poprosil, ať to nemusíme si rozesílat mezi sebou, do kříže, kdyby to mohlo být posláno všem 
zastupitelům, a nejenom předsedům klubů. Bude to pro nás jednodušší. 

 

Odpověď Mgr. Petra Hladíka, 1. náměstka primátorky: 

Dne 28. 6. 2022 byl všem členům Zastupitelstva města Brna rozeslán e-mail s tímto textem: 

 

Vážený pane předsedo, 

rád bych Vás požádal o předložení písemného stanoviska s vyjádřením klubu členů Zastupitelstva 
města Brna, jehož jste předsedou, k otázkám převodu Nemocnice Milosrdných bratří konventu. 

Převod nemocnice byl předmětem několika jednání u „kulatých stolů“ se členy Pracovní skupiny  
pro oblast zdravotnictví (dále jen pracovní skupina). Radou města Brna jmenovaným členem pracovní 
skupiny byl i zástupce Vašeho klubu. Jednání u „kulatých stolů“ probíhala v době od konce dubna  
do poloviny června letošního roku, o předem zadaných tématech. Z jednotlivých jednání byly pořizovány 
zápisy, které byly rozesílány všem členům pracovní skupiny. Očekávám proto, že Vaše stanovisko bude 
souhrnným závěrem vyjadřujícím postoj klubu k převodu Nemocnice Milosrdných bratří konventu.  

Přiložené materiály rovněž budou zaslány všem členkám a členům Zastupitelstva města Brna, 
v souladu s domluvou na zasedání ZMB, pro rychlejší seznámení. 
Zřízení pracovní skupiny, včetně jejího složení a konání „kulatých stolů“, bylo schváleno Radou města 
Brna na její R8/213. schůzi konané dne 6. 4. 2022. 

Zápisy z jednání „kulatých stolů“ č. 1-5 tvoří přílohu č. 1 této informativní zprávy. 

 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 

Tak, nevidím, jo, ještě pan, ale, hlásí se nám pánové. Tak pan náměstek Oliva. Tak prý ne, tak pan 
radní Grund. 

 

Ing. David Grund, člen Rady města Brna: 
Dávám přednost panu náměstkovi.  

 

JUDr. Jiří Oliva, náměstek primátorky: 
Jo, tak ono už je pozdě, ale já, pardon, já tu jednu větu řeknu. Jako pamětník teda, tadytoho 
zastupitelstva, tak nepamatuju tak obtížné zastupitelstvo a musím říct, že, aspoň z mého pohledu, paní 
primátorka tedy to řídila velice dobře a zaslouží si naše uznání. Takže děkuju. 
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_________________________________________________________________________________ 

Seznam příloh k informativní zprávě: 
Příloha č. 1 – Zápisy z jednání „kulatých stolů“ č. 1-5 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Z podkladu odpovědného řešitele zpracovala:  

Jana Sovová  

Organizační odbor MMB  
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Zápis č. 1 z kulatého stolu 
 
Téma: Brněnské zdravotnictví v datech 
 
Místo konání:   Křišťálový sál Staré radnice, Radnická 8, Brno 
 
Datum konání:   26.4.2022 
 
Přítomni: Mgr. Petr Hladík, Bc. Tomáš Koláčný, Mgr. Jitka Ivičičová, David Aleš, MUDr. Josef 

Drbal, Mgr. Andrea Šromová, Ing. Jiří Pastor, MUDr. Marek Šebo 
 
Hosté:   prof. RNDr. Ladislav Dušek, Ph.D., Mgr. Vladislava Křivová 
 
 
1. Mgr Petr Hladík, 1. náměstek primátorky města Brna, přivítal přítomné a představil prof. RNDr. Ladislava 
Duška, Ph.D. a předal mu slovo. 
 
2. Prezentace „Městské nemocnice v Brně: analýza klinických a produkčních dat za rok 2020/2021“ viz. příloha. 
Prof. RNDr. Ladislav Dušek, Ph.D. zahájil prezentaci a seznámil přítomné s kapitolami: 

• provedená aktualizace nemocničních datových skladů a další využité zdroje dat 
• zásadní populační trendy a charakteristiky určující poptávku po zdravotnických službách 
• několik důležitých poznámek k NMB a ÚNB 
• význam městských nemocni v kontextu lůžkové péče v Brně a v JMK 
• strategický význam městských nemocnic v segmentu lůžkové péče iniciované ZZS 
• význam městských nemocnic v kontextu ambulantní péče v Brně a v JMK 
• význam možného spojení provozu městských nemocnic z hlediska infrastruktury zdravotních služeb 

v Brně a JMK 
 
3. Diskuse  
- prof. RNDr. Ladislav Dušek, Ph.D. oznámil, že se chystá ekonomicko-personální analýza, která by měla být 
dokončena koncem května. 
- David Aleš – ocenil poskytnutá data a označil je za vyčerpávající. 
- Mgr. Jitka Ivičičová požádala OZ MMB o zaslání prezentace. 
- prof. RNDr. Ladislav Dušek, Ph.D. poukázal na statistiku operací v ÚN (výkonost operačního týmu). Dále hovořil 
o fúzi nemocnic a potřebě posílení ambulancí s návazností na lůžkovou péči, komfort pro občany města Brna pod 
jednou střechou „moderní nemocnice“. 
- MUDr. Josef Drbal kladně zhodnotil péči o pacienty v ÚN, která se dle jeho slov vzorně stará o pacienty, kteří 
mají následné komplikace po zákroku v jiném zařízení. Dále se vyjádřil k nutnosti lepšího nastavení úhrad od 
zdravotních pojišťoven pro jednodenní akutní péči, která je trendem pro budoucnost. V současné době je 
preferovaná spíše hospitalizace pacienta. 
- MUDr. Marek Šebo seznámil přítomné s pohledem zaměstnanců na problém „města VS konvent“. Dle jeho slov 
je nutno se domluvit a dát vizi.  
 
4. Závěr 
Mgr. Petr Hladík poděkoval za prezentaci a za setkání kulatého stolu. 
 
 

 

V Brně dne 26. 4. 2022 
Zapsala: Bc. Eva Krejčová 

Příloha č. 1 k informativní zprávě
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Zápis č. 2 z kulatého stolu 
 
Téma: Právní aspekty převodu nemocnice 
 
Místo konání:   Křišťálový sál Staré radnice, Radnická 8, Brno 
 
Datum konání:   3.5.2022 
 
Přítomni: Mgr. Petr Hladík, David Aleš, Ing. Ivan Fencl, Ph.D., MUDr. Pavel Piler, Mgr. 

Andrea Šromová, Ing. Jiří Pastor, MUDr. Marek Šebo, MUDr. Ludmila Brázdová 
 
Hosté:   Mgr. Vladislava Křivová, MUDr. Mgr. Jiří Nezdařil 
 
 
1. Mgr Petr Hladík, 1. náměstek primátorky města Brna, přivítal přítomné a představil Mgr. Vladislavu 
Křivovou a předal jí slovo. 
 
2. Prezentace „Právní aspekty převodu nemocnice“ viz. příloha. 
Mgr. Vladislava Křivová zahájila prezentaci a seznámila přítomné s kapitolami: 

• Převod nemocnice:  1. zdravotnické zařízení,  
2. poskytovatel zdrav. služeb, 
3. personál nemocnice,  
4. pacienti nemocnice,  
5.další subjekty – zdravotní pojišťovny, farmaceutické spol., kontrolní 

orgány. 
 

• Nemocnice Milosrdných bratří  -   převod p.o. dle zákona o rozpočtových pravidlech územních 
rozpočtů (tento zákon nezná převod p.o. Příspěvkovou organizaci nelze převést mimo 
zřizovatele) 

- řešení převodu zdravotnického zařízení a souvisejících 
práv a povinností 

• Oblast fungování NMB  
1. nemovité věci, jejich užívání a spojené náklady 
2. movité věci, práva a jiné majetkové hodnoty 
3. organizace zdravotní péče 
4. převzetí péče o pacienty 
5. personální stránka provozu 

• Další postupy (předpoklady pro nalezení řešení, právní řešení) 
 

3. Diskuse  
- David Aleš zahájil diskusi na téma „postoj zdravotních pojišťoven k situaci, kdy nebude statutárnímu 

městu Brnu prodloužena smlouva s Konventem Hospitálského řádu sv. Jana z Boha – Milosrdných 
bratří v Brně.  

- na dotaz pana Davida Aleše „pokud neprodlouží Konvent smlouvu, bude nutné provoz nemocnice 
okamžitě ukončit?“ reagovala Mgr. Vladislava Křivová se slovy, že se nejedná o faktické bezprostřední 
ohrožení provozu nemocnice, kdy případné soudní řízení o vyklizení nemovitosti lze počítat v řádech 
spíše několika let, stejně tak nepředstavuje bezprostřední ohrožení případné správní řízení, ačkoli 
tam lze počítat s průběhem rychlejším. 
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- Ing. Ivan Fencl, Ph.D. vznesl dotaz ohledně předběžného odhadu dotačních programů, kterým běží 
udržitelnost. MUDr. Pavel Piler na dotaz odpověděl a seznámil zúčastněné s dotačními programy, 
které se musí udržet cca dalších 7 let. Dále se k dotazu vyjádřila Mgr. Vladislava Křivová, která 
vysvětlila rozdíl převodu udržitelnosti v případě p.o. a v případě s.r.o.  

- David Aleš zažádal o zaslání smlouvy o dlouhodobé spolupráci při využívání areálu nemocnice 
Milosrdných bratří uzavřenou mezi statutárním městem Brnem a Konventem Hospitálského řádu sv. 
Jana z Boha– Milosrdných bratří v Brně (smlouva je přílohou tohoto zápisu). 

- MUDr. Ladislava Brázdová navrhla zvážit jednaní s mimobrněnským Konventem (rakouskou řádovou 
provincií, které je Konventem Hospitálského řádu sv. Jana z Boha součástí). 

- řešení zaměstnaneckých vztahů 
- MUDr. Pavel Piler obeznámil zúčastněné s prodlužováním smlouvy s Konventem Hospitálského řádu 

sv. Jana z Boha vždy pouze po měsíci.  
- proběhla diskuse ke stavbě nové nemocnice, do které se zapojil Ing. Ivan Fencl, Ph.D., Mgr. Petr 

Hladík, MUDr. Pavel Piler. 
 
4. Závěr 
Mgr. Petr Hladík poděkoval za prezentaci, diskusi a za setkání kulatého stolu. 
 
 

 

V Brně dne 3. 5. 2022 
Zapsala: Bc. Eva Krejčová 
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Zápis č. 3 z kulatého stolu 
 
Téma: Vize nové městské nemocnice 
 
Místo konání:   Freskový sál Staré radnice, Radnická 8, Brno 
 
Datum konání:   18.5.2022 
 
Přítomni: Mgr. Petr Hladík, Ing. Ivan Fencl, Ph.D., MUDr. Pavel Piler, Mgr. Andrea Šromová, Ing. 

Jiří Pastor, MUDr. Josef Drbal 
 
Hosté:   Kateřina Tsolov, Libor Čech, Mgr. Vladislava Křivová, MUDr. Mgr. Jiří Nezdařil 
 
 
1. Mgr Petr Hladík, 1. náměstek primátorky města Brna, přivítal přítomné a představil Kateřinu Tsolov, Libora 
Čecha ze společnosti PwC a předal jim slovo. 
 
2. Prezentace „Předběžná studie proveditelnosti výstavby nové městské nemocnice Brno“ viz. příloha. 
Libor Čech a Kateřina Tsolov zahájili prezentaci: 
Záměr projektu nové městské nemocnice byl iniciován z důvodu neuspokojivého a dlouhodobě neudržitelného 
stavu brněnských městských nemoc, které čelí ve svých stávajících areálech řadě problémů a omezení. 

• Jakou úlohu hrají brněnské nemocnice v systému zdravotní péče města Brna a Jihomoravského kraje? Je 
zdravotní péče, kterou poskytují, nezbytná? Pokud ano, jaké jsou požadavky pro poskytování této péče? 
- role brněnských městských nemocnic v rámci zdravotní péče pro občany města Brna (a JMK) je 

nezastupitelná, 
- stárnutí populace, která bude probíhat nejméně do roku 2050, vyvolá zvýšené nároky na kapacity 

zdravotní péče, 
- aktuální mezinárodní trendy v oblasti zdravotní péče, 
- požadovaná zdravotní péče může být zajištěna s redukovaným počtem lůžek akutní péče, za 

předpokladu navýšení kapacit ambulantní a následné péče, 
- zdravotní péče poskytovaná brněnskými městskými nemocnicemi je a bude i v dlouhodobém 

horizontu nezbytná,  
- požadovaná zdravotní péče může být zajištěna s redukovaným počtem lůžek akutní péče, za 

předpokladu navýšení kapacit ambulantní a následné péče. Vzhledem k měnícím se požadavkům na 
strukturu poskytované péče je klíčové zajistit flexibilitu prostor, 

- stávající stav infrastruktury ÚNB je na hranici udržitelnosti. Další investice do stávajících budov se 
nedají být ekonomicky efektivní, 

- areál NMB je z technického hlediska dlouhodobě provozuschopný. Naráží však na prostorová 
omezení, 

- varianta zachování provozu ve stávajících areálech městských nemocni bez zásadní úprav je 
dlouhodobě neudržitelná. 

• Jaké jsou alternativní varianty řešení, jejichž prostřednictvím může být identifikovaná potřeba naplněna? 
Je možné zajistit požadavky na poskytovanou zdravotní péči v rámci stávajících objektů obou nemocnic? 
Která z uvažovaných variant zajistí vytyčené cíle nejlepším možným způsobem? 
- je proto třeba hledat alternativní varianty řešení, které povedou k naplnění cílů zajištění zdravotní 

péče pro občany města Brna, 
- varianta zachování provozu ve stávajících areálech městských nemocnic bez zásadních úprav je 

dlouhodobě neudržitelná, 
- cílem projektu je zajistit pro občany města Brna nemocnici „první volby“ odpovídající standardu pro 

zdravotní péči 21. století, 
- ve vztahu k vymezeným cílům a omezením byla vyhodnocena jako nejvhodnější varianta výstavby 

nového zařízení akutní i následné péče „na zelené louce“, 
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- zásadní výhodou varianty výstavby nového zařízení akutní i následné péče „na zelené louce“ je 
maximální možnost flexibility při návrhu „od nuly“. 

• Jaké budou náklady na realizaci doporučené varianty? Jaké jsou možnosti jejich financování? 
- spojením stávajících nemocnic do jednoho zařízení vznikne potenciál pro zvýšení ekonomické 

efektivity provozu, 
- prostředky na financování investičních nákladů, v odhadované výši 6 mld. Kč, mohou být zajištěny 

z různých zdrojů, 
- v dalších fázích doporučujeme porovnat využití metody PPP a klasické veřejné zakázky, 
- jako podklad pro rozhodnutí ohledně realizace doporučené varianty řešení projektu a způsobu jejího 

financování je zapotřebí zpracovat studii proveditelnosti. 
 
3. Diskuse  
- byla zahájena diskuse k bodu prezentace „ve vztahu k vymezeným cílům a omezením byla vyhodnocena jako 
nejvhodnější varianta výstavby nového zařízení akutní i následné péče „na zelené louce“. Do diskuse se zapojil 
MUDr. Josef Drbal, Mgr. Petr Hladík a Kateřina Tsolov, 
- dalším tématem diskuse byl bod prezentace „Zásadní výhodou varianty výstavby nového zařízení akutní                            
i následné péče „na zelené louce“ je maximální možnost flexibility při návrhu „od nuly“, 
- MUDr. Pavel Piler poděkoval PwC za spolupráci. 
 
4. Závěr 
Mgr. Petr Hladík poděkoval za prezentaci, diskusi a za setkání kulatého stolu. 
 
 

 

V Brně dne 19. 5. 2022 
Zapsala: Bc. Eva Krejčová 
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Zápis č. 4 z kulatého stolu 
 
Téma: Veřejná debata s odborníky v oblasti zdravotnictví 
 
Místo konání:   Sál zastupitelů ÚMČ Brno-střed 
 
Datum konání:   25. 5. 2022 
 
Přítomni: Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky,  
 MUDr. Pavel Piler, ředitel NMB a ÚN,           
 Mgr. Andrea Šromová, PR manažerka NMB,  
 Ing. Jiří Pastor, technický pracovník IS, NMB,   
 Ing. Vlastimil Vajdák, ředitel FNUSA, 
 MUDr. Jiří Šedo, Ph.D., náměstek pro strategie, komunikace a vzdělávání, MOU,  
 plk. MUDr. Martin Stračár, ředitel VN Brno,   
 Mgr.Jitka Ivičičová, členka ZMB,   
 Mgr. Petra Pevná MBA, ředitelka VZP Brno,                  
 Mgr. Luboš Císař, vedoucí odboru zdravotnictví KÚ JMK,   
 prof. MUDr. Martin Repko, Ph.D., děkan LF MU,   
 Ing. Luděk Tomek, ředitel společnosti LT PROJEKT a.s. 
 
Hosté:   Mgr. Vladislava Křivová, MUDr. Mgr. Jiří Nezdařil 
 
 

1. Mgr Petr Hladík, 1. náměstek primátorky města Brna, přivítal přítomné a seznámil je s důvodem vzniku 
kulatých stolů. Popsal momentální situaci v nemocnici Milosrdných bratří, p. o., objasnil problém, který 
se týká Smlouvy o dlouhodobé spolupráci mezi statutárním městem Brnem a Konventem Hospitálského 
řádu sv. Jana z Boha a nájemní smlouvě mezi Konventem Hospitálského řádu sv. Jana z Boha a nemocnicí 
Milosrdných bratří v Brně a popsal předchozí průběh jednání kulatých stolů.  
 

2. Byla zahájena diskuse, do které se zapojili všichni přítomní. Hlavní body vzniklé debaty: 
• Pohled politických činitelů na městské nemocnice, kdy je často kladená otázka nutnosti 

městských nemocnic, přenechání této povinnosti na stát a kraj. Mgr. Ivičičová konstatovala 
nutnost udržení zřizovatelské funkce města ve vztahu k městským nemocnicím a tím 
garantovat občanům kvalitní zdravotní služby. Předpokladem je pak vize a časový horizont 
rozvoje zdravotní péče.   

• Vyjádření VZP ke smlouvám se zdrav. pojišťovnami a jejich postup v případě navrhovaných 
řešení. Smlouvy s VZP při přechodu na jiný subjekt zanikají. Konvent prozatím o možnosti 
uzavření smluv s VZP nejednal. 

• Právní problémy s převodem p. o – nemožnost převést p.o.  na jiný subjekt, který není zřízen 
městem, udržitelnost ve vztahu k projektům EU, pracovněprávní vztahy, přístrojové vybavení 
apod.  

• Majetkoprávní vztahy. 
• Ekonomická situace Nemocnice Milosrdných bratří, p.o. (dotace, projekty, udržitelnost). 
• Možnosti financování výstavby nové městské nemocnice, dle studie PwC. 
• Prof. MUDr. Martin Repko, Ph.D. – jednoznačně jsou pro zachování zařízení. Není důležitá 

budova, ale personál a péče o pacienty. 
• Ing. Vlastimil Vajdák - vítá myšlenku nové městské nemocnice. Bylo by to ku prospěchu všech. 
• Ing. Luděk Tomek – projektuje již mnoho let a nemá sebemenší pochybnost o tom, že nová 

městská nemocnice je nejlepší varianta. 

Strana 10 / 14



• Mgr. Luboš Císař –  z pohledu kraje mají městské nemocnice nezastupitelnost. Nedovede si ani 
představit, že by se zavřeli jen na jeden den.  Po společné diskusi se Zdravotnickou záchranou 
službou JMK došli k závěru, že bez NMB a ÚN nejsou schopni zajistit péči lidem.  

• plk. MUDr. Martin Stračár – vznik nové městská nemocnice a přenechání LDN Konventu 
Hospitálského řádu sv. Jana z Boha – Milosrdných bratří v Brně je ideální řešení. 

 
3. MUDr. Pavel Piler uzavřel diskusi se slovy“ že je strašně rád, že se všichni přítomni shodují a vnímají jako 

nejlepší možné řešení vznik nové městské nemocnice“. 
 

4. Mgr. Petr Hladík poděkoval za debatu a za setkání u kulatého stolu. 
 

5. Závěr:  
 
Všichni přítomní se vyjádřili k nezastupitelnosti provozu městských nemocnic. Jednoznačně byla 
vyjádřena podpora výstavbě nové městské nemocnice, která by splňovala kritéria medicíny 
budoucnosti a vhodně tak doplňovala fakultní nemocnice. Následné využití areálu NMB k provozování 
následné péče by bylo ideálním řešením pro budoucnost.  
 
 
 
 
 
 
V Brně dne 25. 5. 2022 

 Zapsala: Bc. Eva Krejčová 
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Zápis č. 5 z kulatého stolu 
 
Téma: Velký kulatý stůl za účasti Konventu Milosrdných bratří a ředitele městských nemocnic 
 
Místo konání:   Křišťálový sál Staré radnice, Radnická 8, Brno 
 
Datum konání:   15. 6. 2022 
 
Přítomni: JUDr. Markéta Vaňková, primátorka 

Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky,  
JUDr. Robert Kerndl, náměstek primátorky, 
Mgr. Jitka Ivičičová, členka ZMB, 
MUDr. Dagmar Seidlová, radní MČ Brno – Židenice, 

 MUDr. Pavel Piler, ředitel NMB a ÚN,           
 Mgr. Andrea Šromová, PR manažerka NMB,  
 Ing. Jiří Pastor, technický pracovník IS, NMB,   
 MUDr. Marek Šebo, náměstek pro lékařskou péči, NMB, 
 Mr. Martin Macek OH, brněnský převor, 
 MUDr. Josef Drbal, ředitel Hospice sv. Alžběty, o.p.s., 
 JUDr. Jaroslav Brož, advokát zastupující Konvent Hospitálského řádu sv. Jana z Boha 
  
 
Hosté: Mgr. Vladislava Křivová a MUDr. Mgr. Jiří Nezdařil - zástupci advokátní kanceláře 

Vašíček a spol., Kateřina Tsolov – zástupkyně společnosti PwC 
 

1. Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky města Brna, přivítal přítomné a shrnul předchozí setkání 
kulatých stolů, které sloužily k seznámení s problematikou převodu Nemocnice Milosrdných bratří p.o. 
do správy konventu a další možná řešení situace: 
  • kulatý stůl č. 1 na téma Brněnské zdravotnictví v datech, na kterém prof. RNDr. 
Ladislav Dušek uvedl prezentaci „Městské nemocnice v Brně: analýza klinických a produkčních dat za rok 
2020/2021“, 

• kulatý stůl č. 2 na téma „Právní aspekty převodu nemocnice“, prezentace - Mgr. 
Vladislava Křivová, zástupkyně advokátní kanceláře Vašíček a spol., 

• kulatý stůl č. 3 na téma „Vize nové městské nemocnice“, kde Kateřina Tsolov a Libor 
Čech přednesli prezentaci „Předběžná studie proveditelnosti výstavby nové městské nemocnice Brno“, 

• kulatý stůl č. 4 na téma „Veřejná debata s odborníky v oblasti zdravotnictví“, kterého 
se zúčastnili ředitelé nemocnic na území města Brna, zástupci Krajského úřadu JMK, VZP a MU. Všichni 
přítomní se vyjádřili k nezastupitelnosti provozu městských nemocnic a jednoznačně vyjádřili podporu 
výstavbě nové městské nemocnice.  
 

2. Mgr. Petr Hladík přečetl stanovisko SPD ve věci převodu nemocnice Milosrdných bratří Konventu (viz. 
příloha) 
 

3. Diskuse: 
- Mr. Martin Macek OH připomenul, že předem avizovali účast pouze na tomto posledním setkání  a tudíž 

nedávají žádné stanovisko k předchozím setkáním. Všechny předchozí kulaté stoly byly organizovány 
městem Brnem a Konvent Hospitálského řádu sv. Jana z Boha nebyl spoluorganizátor. Ve vztahu 
k vyjádření klubu SPD ZMB se vyjádřil, že město by nemělo čekat s převodem nemocnice do doby 
výstavby nové městské nemocnice. Zdůraznil připravenost jednat o převodu nemocnice a vznesl 
požadavek na jednání v úzkém kruhu vedení města.  
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- Mgr. Petr Hladík souhlasil s Mr. Martinem Mackem OH v bodě organizace kulatých stolů městem Brnem 
(požadavek ZMB) a současně upozornil na skutečnost, že veškeré pozvánky a zápisy byly zasílány všem 
členům pracovní skupiny a tudíž měli možnost se vyjádřit. 

- Mgr. Petr Hladík oznámil postoj KDU – ČSL (který je podobný jako SPD) a to ten, že souhlasí se závěry 
odborníků ve zdravotnictví (kulatý stůl č. 4), kteří jednoznačně vyjádřili podporu výstavby nové městské 
nemocnice. 

- MUDr. Marek Šebo vznesl dotaz, zda je v plánu nějaké kompromisní řešení s Konventem Hospitálského 
řádu sv. Jana z Boha. Dále uvedl pohled zaměstnance NMB, kdy řešení výstavby nové městské 
nemocnice je vnímáno dobře, ale současně vyjádřil pochybnost o tom, co se bude dít do  doby realizace 
tohoto záměru. Reagoval Mgr. Petr Hladík, který uvedl, že diskuse se vede již několik let, vyvíjí se v čase 
a není fixně dána.  

- JUDr. Jaroslav Brož uvedl, že konvent má duchovní odpovědnost, chce spravovat svůj majetek a nebude 
zasahovat do politických rozhodnutí. Dále vyjádřil myšlenku, že si konvent nepřeje, aby byl mediálně 
spojován s rizikem omezování výkonnosti brněnského zdravotnictví. Po právní stránce oceňuje spolu 
s konventem, že se přistoupilo k jednání, oceňuje spojení s advokátní kanceláří Vašíček a spol. a jsou 
rádi za návrh města na ocenění majetku, které by mělo být vypracováno do poloviny července.   

- JUDr. Jaroslav Brož přečetl zápis (viz. příloha) z jednání 7. 6. 2022, které proběhlo mezi advokátní 
kanceláří JUDr. Jaroslava Brože a advokátní kanceláří Vašíček a spol.  

- JUDr. Robert Kerndl se opakovaně obrátil na zástupce konventu s dotazem, zda je jejich rozhodnutí 
převzít NMB konečné nebo zda existuje možnost toto rozhodnutí zvrátit,  za jakých podmínek by byli 
ochotni uvažovat o zachování dosavadního stavu.  

- Mr. Martin Macek na dotaz odpověděl, že konvent již v minulosti avizoval zájem převzít nemocnici. Toto 
rozhodnutí stále trvá a dle jejich pohledu je to jediná možná varianta a nikdo z konventu neuvažuje o 
jiné možnosti. Je potřeba danou věc dořešit pouze právně.  

- JUDr. Jaroslav Brož a Mgr. Vladislava Křivová seznámili přítomné s dalším postupem advokátních 
kanceláří ve věci analýzy právních možností převodu. 

- JUDr. Robert Kerndl zahájil debatu na téma funkce města Brna ve vztahu k nemocnici v případě 
přenechání konventu. Debaty se zúčastnil JUDr. Jaroslav Brož, který uvedl, že funkce města zcela určitě 
bude, jen se zatím neřešilo jaká.  

- JUDr. Jaroslav Brož hovořil o problému neustálého prodlužování smlouvy, která je uzavírána vždy na 
krátké časové období a vnáší do řad zaměstnanců pocit nejistoty. Dle jeho slov je „nepatřičné“, aby měli 
zaměstnanci jakékoliv starosti. Jedná se o jediný právní nástroj konventu, jak se domoci svých 
požadavků. Prodlužováním nájemní smlouvy dává konvent najevo, že má vůli spolupracovat a nájemní 
smlouvu bude prodlužovat i nadále, protože je i jejich zájmem zachování poskytování zdravotní péče 
v NMB. 

- MUDr. Josef Drbal seznámil přítomné s historií založení NMB a současně vyjádřil názor, že se mu nelíbí 
možnost, že by vznikla nová městská nemocnice a akutní péče se do ní převedla a konventu se předala 
jen LDN.  

- MUDr. Pavel Piler poděkoval za setkání. Je potřeba říkat otevřeně a na rovinu, jak se věci mají. Nikdo 
nepopírá vlastnictví konventu (30% budov a většina pozemku). Realita je dnes taková, že NMB je p.o. 
zřizovaná městem. Žádá advokátní kanceláře o sdělení orientačního data, kdy budou hotové analýzy a 
kdy je možné očekávat „reálnost“ toho všeho? Na dotaz odpověděl JUDr. Jaroslav Brož, který 
konstatoval, že není možné uvést přesný termín. Dále na dotaz reagovala Mgr. Křivová, která popsala 
další právní kroky, které budou následovat. 

- Mgr. Andrea Šromová popsala situaci nemocnice v historii a v současnosti, kdy rozsah poskytované 
zdravotní péče je několikanásobně vyšší. Na popsání situace reagoval Mr. Martin Macek a oznámil, že 
konvent chce vrátit svůj majetek, žádné další varianty nepotřebuje, garantuje zdravotní péči a zachování 
pracovních pozic zaměstnanců nemocnice. Mgr. Petr Hladík konstatoval, že nikdy nebyla zpochybněna 
vlastnická práva konventu, i nadále jsou vlastníci tohoto majetku a mohou s ním hospodařit.   

 
4. Závěr: 

- primátorka města Brna, JUDr. Markéta Vaňková, vyjádřila respekt k vlastnickým právům konventu. 
Vzala na vědomí jednoznačné vyjádření konventu, který trvá na svém záměru převzetí nemocnice, bez 
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možnosti jiného variantního řešení. Vyjádření konventu akceptuje s tím, že je nutné hledat vhodné 
právní řešení převzetí nemocnice. Současně zdůraznila nutnost dořešit majetkoprávní a pracovněprávní 
vztahy.    

- Mgr. Petr Hladík závěrem shrnul jednání a oznámil, že „cestu“ nyní máme. Bylo by potřeba nastavit 
pronájem na nějakou delší dobu. Druhá věc – apel na konvent, o zvážení podmínek ke společnému 
prospěchu všech. Provázanost řád - město tu je a je potřeba najít společnou cestu do budoucna. 
Současně znovu apeloval na konvent, aby zvážili možnost nepřebírat správu provozu areálu NMB, 
ponechat provoz na příspěvkové organizaci  města a zvolit jinou alternativu spolupráce, která by vhodně 
doplňovala rozvoj zdravotní, popř. sociální péče. 
 
 
 
 
 
 
 
V Brně dne 15. 6. 2022 

 Zapsala: Bc. Eva Krejčová 
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